
Protokół Nr 8.2015

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 23 listopada 2015r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

Obecni radni – 12

Radni Rady Gminy obecni na sesji :

(zgodnie z listą obecności)

1.Czykwin Mikołaj

2.Czmiel Jan

3.Karpiuk Jerzy

4.Kot Michał

5.Kendyś Wiktor

6.Oksentiuk Nina

7.Rybak Mikołaj

8.Szimoniuk Walentyna

9.Szymaniuk Irena

10.Mikulicz Leon

11.Karpiuk Andrzej

12.Korch Wieczysław

Ponadto w sesji udział wzięli :

 1. Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne

 2. Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy Dubicze Cerkiewne

 3. Anna Kulik – Skarbnik Gminy Dubicze Cerkiewne

 4. Nina Dobosz - Karpiuk  Dyrektor Zespołu Szkolno-Oświatowego w Dubiczach Cerkiewnych

 5. Jarosław Gerasimiuk - Radny Powiatu Hajnowskiego

 



 6. Mikołaj Janowski - Radny Województwa Podlaskiego

 7. Włodzimierz Pietroczuk – Radny Województwa Podlaskiego

 8. Magdalena Kowalska - Podlaska Izba Rolnicza

oraz sołtysi wsi:

1.Kiryluk Irena

2.Maria Niczyporuk

3.Anna Charytoniuk

4.Jan Skiepko

5.Agnieszka Daniluk

  

            Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz.  12.00 otworzył  8 zwyczajną Sesję

Rady  Gminy.  Stwierdził  obecność  12  radnych,  co  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych

uchwał.  Przywitał  zaproszonych  gości,  Wójta  Gminy,  radnych,  sołtysów  oraz  wszystkich

pozostałych uczestniczących w sesji.

             Listy  obecności  radnych  i  pozostałych  osób  uczestniczących  w  obradach  stanowią

załącznik do protokołu.

Do punktu 2

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał proponowany porządek obrad :

1.  Otwarcie sesji.

2.  Przyjęcie porządku obrad.

3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4.  Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami.

5.  Interpelacje i zapytania radnych.

6.  Podjęcie uchwał w sprawie:

1)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

2)  określenia stawek podatku od środków transportowych,

3)  określenia wzorów informacji i deklaracji podatkowych,

4)  ustalenia dziennej stawki  opłaty targowej na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne,

5)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2015-2032



6)  zmian w budżecie gminy na 2015r.,

7)  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy  opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w
wodę na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne ,
8)  ustalenia  taryfy  opłat  za  zbiorowe  odprowadzenie  nieczystości  ciekłych  na  terenie  gminy
Dubicze Cerkiewne.
7.   Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Dubicze Cerkiewne.

8.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

9.   Sprawy różne.

10. Zamknięcie 8 Sesji Rady Gminy.

Po czym zwrócił się o zgłoszenie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek

do porządku obrad.  Radni nie zgłosili żadnych  uwag i wniosków. Rada Gminy w głosowaniu

jawnym jednogłośnie (12 obecnych, 12 głosów „za”) przyjęła powyższy porządek obrad.

Do punktu 3

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na

stoliku protokolanta. Stwierdził on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub

uwagi będzie uważał, że protokoły zostały przyjęte.

Do punktu 4

Wójt Gminy udzielił informacji  z działalności między sesjami (informacja stanowi załącznik do

protokołu ).

Do punktu 5

 Wniosek Pana Mikołaja Czykwin radnego wsi Dubicze Cerkiewne  w sprawie:

-    scalenia gruntów i naprawy ulicy w miejscowości Dubicze Cerkiewne 

-    przy  planowaniu  budowy  sieci  kanalizacyjnej  należy   pobierać  oświadczenia  z  deklaracją
podłączenia się  do sieci po jej wybudowaniu,

-     przy  remoncie  stacji  uzdatniania  wody  wystąpić  z  wnioskiem  do  Burmistrza  Kleszczel  o
partycypację w kosztach remontu tej stacji.

Wniosek Pana Jana Czmiel radnego wsi Jelonka  w sprawie:

- naprawy zjazdu na drodze Jelonka – Suchowolce

- ustawienia ograniczenia tonażowego na drodze w miejscowości Jelonka

Wniosek Pana Wiktora Kendyś radnego wsi Górny Gród w sprawie:

- usunięcia drzew na drodze Wiluki Górny Gród 

Wniosek Pana Wieczysława Korch radnego wsi Witowo w sprawie:

- ujęcia w budżetach Powiatu Hajnowskiego i Gminy Dubicze Cerkiewne na rok 2016 środków na



kontynuację budowy drogi Witowo – Długi Bród

-  ustalenia  gdzie  znajdują  się  węże  pożarnicze,  które  znajdowały  się  w skrzyniach  na  terenie
miejscowości Witowo

Wniosek Pana Michała Kot radnego wsi Istok w sprawie:

- naprawy drogi w miejscowości Istok

- naprawy drogi polnej Istok – Jagodniki

Wniosek Pana Andrzeja Karpiuk radnego wsi Długi Bród w sprawie:

- przebudowy przepustu na drodze polnej za miejscowością Zabagonie.

 Wniosek Pana Jerzego Karpiuk radnego wsi Werstok w sprawie:

- wytyczenia drogi polnej Wiluki – Pasieczniki Małe.

Następnie  głos  zabrał  Pan Mikołaj  Janowski,  radny Sejmiku Województwa Podlaskiego,  który
podziękował za udzielone mu poparcie przez mieszkańców Gminy Dubicze Cerkiewne w ostatnich
wyborach parlamentarnych.
Jednocześnie  poinformował,  że  do  końca  listopada  2015r.  wydanych  zostało  67% wszystkich
decyzji dotyczących ONW, a pozostałe zostaną wydane w najbliższym czasie. Zostało złożonych
ponad  800  wniosków  posuszowych.  Odrzucony  został  tylko  jeden  wniosek.  Wszystkie  środki
zostały już   wypłacone.  Ponadto zwrócił  się z  prośbą o składanie wniosków na modernizację
gospodarstw  dla  młodych  rolników,  gdzie   dopłata  wynosi  do  200  000,00zł.  Przekazał  też
informację o zmianach w Zarządzie Województwa Podlaskiego. 

Jako kolejny głos zabrał Pan Włodzimierz Pietroczuk Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego,
który  poinformował  ,że  na  najbliższej  sesji  sejmik  przyjmować  będzie  budżet  Województwa
Podlaskiego na 2016r.  W budżecie województwa zaplanowane są symboliczne środki na drogę
Nowosady – Zabłudów oraz Zwodzieckie – Juszkowy Gród. W przypadku kiedy pojawią się środki
unijne i   zostaną one przyznane na inwestycje na tych drogach,  budżet  zostanie  zwiększony o
pozyskane środki z Unii Europejskiej. Na drodze wojewódzkiej Hajnówka – Bielsk Podlaski na
skrzyżowaniu   dróg do Dubicz  Osocznych i  Nowoberezowa zbudowane zostanie  rondo celem
poprawienia bezpieczeństwa jazdy. Radny zwrócił się z prośbą o przekazywanie z terenu Gminy
Dubicze Cerkiewne ewentualnych wniosków inwestycyjnych do Zarządu Województwa. 

Głos  zabrał  ponownie  Pan  Mikołaj  Janowski,  który  prosił  o  powstrzymanie  się  od  sprzedaży
gruntów ornych oraz innych nieruchomości, aby zatrzymać niekorzystne tendencje demograficzne.
Sytuacja  w  zakresie  miejsc  pracy  w  naszym powiecie  się  poprawia  i  kilka  dużych  zakładów
poszukuje wielu nowych pracowników. 

Następnie głos zabrała Pani Magdalena Kowalska z Podlaskiej Izby Rolniczej, która zaprosiła do
swoich oddziałów świadczących pomoc w wypełnianiu wniosków dla rolników ubiegających się o
dofinansowane  różnych  projektów  ze  środków  unijnych.  Przekazała  też  radnym  bezpłatne
egzemplarze wydawnictwa „Agroizba”



Do punktu 6

Do ppkt. 1

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  został omówiony

na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział  12 radnych.  Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych,

przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 8.53.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

 Do ppkt. 2

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych został

omówiony na komisji, pytań nie zgłoszono, po odczytaniu projekt uchwały został poddany pod

głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw-0,

wstrzymało się -0.

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 8.54.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w sprawie  stawek podatku od środków transportowych

Do ppkt. 3

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  informacji  i  deklaracji  podatkowych,  został

omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, po odczytaniu projekt uchwały został  poddany pod

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych,

przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:



Uchwała nr 8.55.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji podatkowych.

Do ppkt. 4

Projekt uchwały w sprawie  ustalenia dziennej stawki  opłaty targowej na terenie Gminy Dubicze

Cerkiewne, został omówiony na komisji, pytań nie zgłoszono, po odczytaniu projekt uchwały został

poddany  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  12  radnych.  Za  podjęciem  uchwały

głosowało 12 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 8.56.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada  2015 roku

w sprawie  ustalenia dziennej stawki  opłaty targowej na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne

Do ppkt. 5

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne

na lata 2015-2032,   został   omówiony  na komisji,  pytań nie zgłoszono, po odczytaniu projekt

uchwały został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw-0,

wstrzymało się -0

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 8.57.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2015-2032,

Do ppkt. 6

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r, został omówiony na komisji, pytań

nie zgłoszono, po odczytaniu projekt uchwały został poddany pod głosowanie.



W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw-0,

wstrzymało się -0

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 8.58.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r

Do ppkt. 7

Projekt uchwały w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy  opłat dla
zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  na  terenie  Gminy  Dubicze  Cerkiewne,  został  omówiony  na
komisji, pytań nie zgłoszono, po odczytaniu projektu uchwały  został on poddany pod głosowanie.
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało -12 radnych, przeciw-0,

wstrzymało się – 0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 8.59.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy  opłat dla zbiorowego

zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne

Do ppkt. 8 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia taryfy opłat za zbiorowe odprowadzanie nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Dubicze Cerkiewne, został omówiony na komisji, pytań nie zgłoszono, 

po odczytaniu projektu uchwały został on poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 8.60.2015

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 listopada 2015 roku

w sprawie uchwalenia taryfy opłat za zbiorowe odprowadzanie nieczystości ciekłych na 

terenie gminy Dubicze Cerkiewne.

Do punktu 7

Informację dotyczącą  stanu realizacji zadań oświatowych na terenie gminy Dubicze Cerkiewne

przedstawiła Pani Nadzieja Adrianna Bielecka( informacja stanowi załącznik do protokołu).

W trakcie dyskusji Pan radny Jan Czmiel zapytał kto finansuje dowożenie uczniów do szkoły, a

jednocześnie stwierdził ,że dzieci wyjeżdżają do szkoły ok.  godz. 7:00 rano i wracają ok. godz.

17:00  wieczorem.  Zapytał  zatem  czy  można  zmienić  te  godziny,  aby  dzieci  mogły  później

odjeżdżać do szkoły i wcześniej wracać do domu.  

Pan radny Korch zapytał czy rodzicie mogą być informowani w sytuacji gdy zmienia się godzina

przyjazdu czy odjazdu autobusu.

Pan radny Czmiel stwierdził  ,że dzieci oczekujące na autobus nie mają w miejscu oczekiwania

gdzie schronić się od deszczu i śniegu. W odpowiedzi Pan Mikołaj Ławrynowicz - Sekretarz Gminy

stwierdził, że autobus może odbierać dzieci z Jelonki z przystanku autobusowego. 

Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Do punktu 8

Odpowiadając na zapytania radnych Pan Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne

poinformował, że droga Witowo – Długi Bród nie została ujęta w budżecie Powiatu Hajnowskiego

na 2016r. Pan radny Andrzej Karpiuk zarzucił Wójtowi, że wniosek do Zarządu dróg Powiatowych

został złożony zbyt późno. Wójt odpowiedział, że wnioski o ujęcie inwestycji drogowej do budżetu

powiatu składa się do Zarządu Powiatu, gdyż to on przygotowuje projekt budżetu powiatu.

Odnośnie  ustawienia  ograniczenia  tonażowego  na  drodze  w  miejscowości  Jelonka  wójt



zadeklarował ,że zorientuje się jakie są przepisy dotyczące materii zawartej we  wniosku.

W  sprawie  scalenia  i  naprawy  drogi  wójt  poinformował  ,że  nadal  zbierane  są  wnioski  od

mieszkańców  miejscowości  Dubicze  Cerkiewne  i  przekazywane  są  do  powiatu.  Jednocześnie

zaapelował o złożenie jak największej liczby wniosków co zwiększy szanse dokonania scalenia 

Jeśli chodzi o oświadczenia związane z budową kanalizacji, wójt poinformował, że oświadczenia

takie są  zawsze zbierane, ale podpisujący je mieszkańcy nie zawsze się do nich stosują.

W przypadku remontu stacji uzdatniania wody w najbliższym czasie wniosek o partycypację w

kosztach remontu zostanie przesłany do Burmistrza Kleszczel.

Jeżeli OSP w Dubiczach Cerkiewnych posiada na stanie węże pożarnicze w odpowiedniej jakości

przekaże je do miejscowości Witowo.

W związku z wnioskiem dotyczącym przebudowy przepustu wójt zapytał o jakim przekroju kręgi

są tam potrzebne. Radny odpowiedział, że potrzebne są kręgi o przekroju  40 Ø. Wójt stwierdził ,że

Gmina posiada takie kręgi i jeśli będzie sprzyjająca pogoda do naprawy przepustu wysłani zostaną

pracownicy gminy.

Do punktu 9

Pan radny Wieczysław Korch  poprosił o sprawdzenie zbiornika ppoż. w miejscowości Witowo. 

Pan  radny  Mikołaj  Rybak  poprosił  o  sprawdzenie  hydrantów  w  miejscowości  Tofiłowce,

jednocześnie podkreślił ,że w hydrantach na końcu wsi brak jest wody.

Pan radny Mikołaj Czykwin zwrócił się z prośbą o uporządkowanie budynku po byłym młynie

znajdującym  się  w  bezpośrednim  sąsiedztwie  cmentarza  w  Dubiczach  Cerkiewnych.  Wójt

odpowiedział, że budynek ten został zgłoszony do rewitalizacji w ramach strategii LGD.

Pan radny Korch zapytał co gmina planuje zrobić w sprawie budynku po byłej szkole w Starym

Korninie  oraz  czy  planowana  jest  sprzedaż  wolnego  mieszkania  w  bloku  w  Dubiczach

Cerkiewnych. Wójt odpowiedział, że jedno i drugie wystawione jest do sprzedaży.

Pan radny Czmiel zapytał czy droga dojazdowa do Jelonki jest gminna ,a jeżeli tak to zwraca się z

prośbą o wycięcie lipy ,która niszczy asfalt. 

Następnie Przewodniczący przedstawił analizę złożonych oświadczeń majątkowych. 

Głos  zabrałą  też  Pani  Agnieszka  Daniluk  sołtys  wsi  Czechy  Orlańskie,  która  poprosiła  aby

oświetlenie uliczne włączane było od godz. 16;00. 

Na zakończenie głos zabrał Jarosław Gerasimiuk, który poinformował ,że wnioski zgłoszone na



sesji dotyczące zadań powiatu przekaże do Zarządu Powiatu.  

Do punktu 10

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował

radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 14.40 zamknął 8 Sesję Rady

Gminy.

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                               Jerzy Karpiuk

Protokołowała: Ludmiła Pietruczuk                                                      


